
امیر غفور از ایتالیا به ایران بازگشت
ستاره ایرانی تیم والیبال لوبه ایتالیا 
پس از تعطیلی س��ری A به ایران 
بازگشت. پس از تعطیلی رقابت های 
والیبال سری A ایتالیا به دلیل شیوع  
ویروس  کرونا، امیر غفور، ستاره تیم 
ملی والیبال ای��ران که عضو تیم لوبه بود، برای گذراندن 
روزهای قرنطینه به ایران بازگش��ت. پس از ورود پشت 
خط زن تیم ملی، طبق دستور وزارت بهداشت و ستاد ملی 
مقابله با کرونا درباره مسافران، از او تست کرونا گرفته شد 
که نتایج تست های او  منفی بود. غفور به خاطر مصدومیت 
از ناحیه  کمر، نزدیک به 2 ماه از میادین دور بود و بتازگی 
سلامت خود را به دست آورده است. با تصمیم  مسؤولان 
مسابقات والیبال ایتالیا، همه رقابت های باشگاهی والیبال 

در این  کشور تعطیل شده است.

اعلام رسمی فسخ قرارداد کولاکوویچ 
با فدراسیون والیبال

پ��س از کش وقوس ه��ای ف��راوان، 
فدراسیون والیبال ایران قرارداد ایگور 
کولاکوویچ را رسما فسخ کرد. پس 
از کش وقوس های فراوانی که درباره 
فسخ قرارداد ایگور کولاکوویچ با تیم 
ملی والیبال ایران وجود داشت،  فدراسیون والیبال قرارداد 
این مربی مونته نگرویی را رسما فسخ کرد. این موضوع در 
حالی بود که قرارداد کولاکوویچ تا پایان بازی های المپیک 
2۰2۰ بود اما به دلیل به تعویق افتادن این رقابت ها به خاطر 
شیوع ویروس کرونا، فدراسیون والیبال ایران به همکاری 
خود با این مربی ادامه نداد. طبق اعلام فدراسیون والیبال، 
پرونده همکاری این مربی اهل مونته نگرو روز یکشنبه ۳۱ 
فروردین )۱۹ آوریل( به صورت رسمی بسته شد. محمدرضا 
داورزنی رئیس فدراسیون والیبال ایران نیز دیروز پس از 
دریافت توافقنامه امضاشده کولاکوویچ برای پایان همکاری، 
از زحمات این مربی در مدت همکاری با تیم ملی والیبال 
ایران تش��کر و قدردانی ک��رد. از جمله عناوین مهم تیم 
ملی والیبال ایران ب��ا هدایت ایگور کولاکوویچ، قهرمانی 
آس��یا 2۰۱۹ تهران و قهرمانی بازی های آسیایی 2۰۱۸ 
جاکارتاست. سروقامتان ایران با هدایت کولاکوویچ سهمیه 
المپیک 2۰2۰ توکیو در مسابقات چین را به دست آوردند.

مرگ یک فوتبالیست به خاطر تمرین 
در قرنطینه

»اینوکنتی س��امویوالف« که به خاطر شیوع کرونا در 
قرنطینه به سر می برد، در حال تمرین درگذشت. به نقل از 
آ.اس، اینوکنتی سامویوالف، بازیکن تیم پایه لکوموتیو مسکو 
دوشنبه در حال تمرین به دلیل حمله قلبی جان خود را 
از دس��ت داد. این اتفاق در حال��ی رخ داد که او به خاطر 
بحران کرونا در قرنطینه به سر می برد. الکساندر گریشین، 
سرمربی این تیم روسی در این باره گفت: وحشتناک است. 
اگر پزشکان به او اجازه تمرین دادند پس نباید با مشکل 
روبه رو می شد. او افزود: به دلیل »کووید-۱۹« تمرین گروهی 
برگزار نمی شود اما برخی بازیکنان به صورت انفرادی تمرین 
می کنند. سامویوالف، 22 ساله هنگام تمرین در خانه حالش 
بد می شود و سپس جان خود را از دست می دهد. بازیکن 

روس ازدواج کرده بود و یک فرزند داشت.  

تعیین قیمت نجومی برای فروش 
سردار آزمون

یک رس��انه معتبر ورزشی روسیه از 
تعیین قیمت نجومی ب��رای فروش 
مهاجم ایرانی تیم زنیت سن پترزبورگ 
خبر داد. به نقل از اس��پورتس دیلی 
روسیه، تیم های خواهان سردار آزمون 
در نقل وانتقال های تابس��تانی 2۰2۰ از لیگ های مختلف 
اروپای��ی افزایش یافته اند. به نظر می رس��د باش��گاه زنیت 
سن پترزبورگ نیز مخالف فروش این بازیکن ایرانی نیست اما 

می خواهد پول زیادی را بابت این انتقال کسب کند.
این رس��انه روسی در ادامه نوشت: مدیران باشگاه زنیت 
مصمم هس��تند در ازای فروش س��ردار آزم��ون درآمد 5۰ 
میلیون یورویی به دست آورند. این در حالی است که سایت 
معتبر ترانسفر مارکت قیمت این بازیکن را ۱4/5 میلیون یورو 
تخمین زده و باشگاه زنیت نیز با قرارداد ۱2 میلیون یورویی 
در ماه ژانویه 2۰۱۹ آزمون را از روبین کازان به خدمت گرفت. 
بر اس��اس این گزارش، باشگاه زنیت سن پترزبورگ با وجود 
انتشار برخی اخبار در رس��انه های اروپایی هنوز به صورت 
رسمی پیشنهادی برای سردار آزمون دریافت نکرده است. 
گفته می شود تیم های انگلیسی اورتون، آرسنال، وستهام، 
لسترسیتی و لیورپول، ناپولی ایتالیا و سویای اسپانیا تمایل 

به جذب سردار آزمون دارند.

تعیین تاریخ از سرگیری بوندس لیگا 
در روز پنجشنبه

زم��ان از س��رگیری رقابت ه��ای ناتمام فص��ل جاری 
بوندس لیگای آلمان پنجشنبه هفته جاری مشخص می شود. 
به گزارش فارس، رقابت های لیگ فوتبال آلمان موسوم به 
بوندس لیگا از ماه مارس به خاطر شیوع کرونا تعلیق شده 
اس��ت. درباره از سرگیری این پیکارها هنوز زمانی در نظر 
گرفته نشده است. طبق اعلام روزنامه بیلد، تکلیف زمان این 
بازی ها احتمالا روز پنجشنبه هفته جاری مشخص خواهد 
ش��د. طبق گزارش این نش��ریه مدیران باشگاه های دسته 
اول و دوم بوندس لیگا در این تاریخ با روس��ای فدراس��یون  
و اتحادیه فوتبال آلمان جلس��ه خواهند داشت. این جلسه 
از طریق ویدئوکنفرانس در ساعتی خاص آغاز می شود. قرار 
است روسای باشگاه ها با توجه به شرایط موجود در آلمان، 
تبادل نظر کرده و برای یک تاریخ مشخص جهت از سرگیری 
پیکارها به جمع بندی برسند. طبق همین گزارش مدیران 
باشگاه ها با در نظر گرفتن همه پروتکل های بهداشتی، بر ادامه 
لی��گ فصل جاری تاکید دارند تا رقم ۳۰۰ میلیون یوروی 
باقیمانده از حقوق مربوط به پخش تلویزیونی عاید باشگاه ها 
شده و آنها بتوانند بخشی از هزینه های خود را در وضعیت 

سخت مالی کنونی تامین کنند.

اخبار

ورزشی
حضور »سون« در پادگان نظامی با لباسی متفاوت 
سون هیونگ مین، ستاره کره ای تاتنهام که در دوران شیوع ویروس کرونا، خدمت سربازی را به ادامه فوتبال ترجیح داده، کار خود در 
پادگان نظامی را شروع کرد. سون این روزها در پادگانی آموزشی در جزیره ججو به  سر می برد. بر این اساس تصاویری از سون هیونگ 
مین در پادگان آموزشی ججو منتشر شده که او را در لباس غیرنظامی نشان می دهد. 

 سرمربی تیم ملی کش��تی فرنگی با بیان اینکه جریمه
۱۰ هزار فرانک مربوط به دوپینگ در مسابقات بین المللی 
است و نه مسابقات داخلی، گفت: فدراسیون چگونه می خواهد 
از کش��تی گیری که 4 سال محروم ش��ده و انگیزه و پولی 
هم ن��دارد، جریمه نقدی را دریافت کند؟ محمد بنا درباره 
دوپینگ 2 فرنگی کار ایران که باعث محرومیت یک س��اله 
رس��ول گرمسیری و محرومیت 4 ساله کیوان رضایی شد، 
اظهار کرد: دوپینگ در ذات خود موضوعی زش��ت و تقلب 
محسوب می شود اما متاسفانه برخی ورزشکاران در مواقعی 
به خاطر ساده اندیشی، پول یا مقام گول می خورند و مرتکب 
این اشتباه بزرگ می شوند. متاسفانه دوپینگ ۳ کشتی گیر که 
2 تن از آنها فرنگی کار بودند، مثبت شد و بار دیگر اتفاقی تلخ 
برای ورزش کشتی رخ داد. سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی 
با اشاره به مصاحبه کیوان رضایی و مطرح کردن این ادعا که 
به خاطر نادیده گرفته شدن حقش طی سال های گذشته، به 
عمد اقدام به دوپینگ کرده است، گفت: کیوان می گوید به 

عمد این کار را کرده اما من 
اصلا چنین چیزی را قبول 
ندارم. او کار درستی نکرده و 
اینکه این تصور را داشته که 
شاید در کشتی به حقش 
نرسیده پس باید دوپینگ 
کند، بای��د بگویم نه اصلا 
چنین حقی نداشته است. 
وی در ادام��ه با بیان اینکه 
متاسفانه نظارت درست و 

دقیقی بر موضوع دوپینگ در مسابقات داخلی و بویژه  لیگ 
کشتی نمی شود، خاطرنشان کرد: در لیگ بحث مسائل مالی 
در میان است اما کنترل آنچنانی درباره دوپینگ انجام نمی شود 
و این اتفاقات رخ می دهد. در آینده نیز اگر راهکار مناسبی 
برای آن اندیشیده نشود باز هم شاهد دوپینگ خواهیم بود. 
هیچ وقت این موضوع با فرهنگ س��ازی و جریمه ریشه کن 

نمی شود زیرا همیشه برخی 
کشتی گیران این اشتباهات 
را داش��ته اند و این ب��ار نیز 
آخرین مرتبه آن نخواهد 
بود. بنا در ادامه گفت وگو با 
ایسنا، به واکنش فدراسیون 
کشتی به موضوع دوپینگ 
کش��تی گیران پرداخت و 
گفت: سخنگوی فدراسیون 
اعلام کرد کشتی گیرانی که 
مرتکب دوپینگ شوند موظفند خودشان جریمه را پرداخت 
کنند اما بحث جریمه به مسابقات بین المللی مربوط می شود 
نه مسابقات داخلی. اگر یک کشتی گیر در مسابقات خارجی 
مرتکب دوپینگ شود، از آنجا که تست توسط ماموران وادا 
)س��ازمان جهانی مبارزه با دوپینگ( گرفته ش��ده، اتحادیه 
جهانی ۱۰ هزار فرانک جریمه برای فدراس��یون کشتی در 

نظر می گیرد اما اگر مثل این ۳ کشتی گیر تست دوپینگ شان 
در مس��ابقات داخلی مثبت شود، به خاطر اینکه فدراسیون 
کش��تی در حال مبارزه با این پدیده در داخل کشور است، 
جریمه ای از سوی اتحادیه جهانی در نظر گرفته نمی شود. 
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی ادامه داد: حال کشتی گیری 
که تست دوپینگش در مسابقات بین المللی مثبت شده و 4 
سال هم محروم شده است، دیگر انگیزه ای برای ادامه دادن 
ندارد که بخواهد جریمه اش را هم خودش پرداخت کند، مثل 
مصطفی صالحی زاده که 2 سال پیش در مسابقات آسیایی 
طلا گرفت اما دوپینگش مثبت اعلام شد. فدراسیون کشتی 
۱۰ هزار فرانک جریمه شد، صالحی زاده پیگیری و اعتراض 
هم داشت که این موضوع نیز باعث افزایش مدت محرومیت 
و جریمه نقدی شد اما او به کانادا رفت و هیچ جریمه ای هم 
نداد. در این میان آبروی تیم ایران می رود، خود کشتی گیر 
هم که زیر بار پرداخت جریمه نمی رود و در نهایت فدراسیون 

کشتی باید آن را پرداخت کند.

ادامه از صفحه 3
قانون بودجه سالانه محفلی برای رهایی  ■

از سلطه نفت
قان��ون بودج��ه به دلیل اینک��ه عملا برنامه اداره یک س��اله 
دولت هاس��ت ب��رای مدیریت کش��ور اهمی��ت زی��ادی دارد و 
جهت گیری های دولت در یک سال را نشان می دهد. علاوه بر آن 
بودجه به صورت مستقیم و غیرمستقیم بر شرایط اقتصادی کشور 
و معیشت مردم تاثیرگذار است و این تاثیرات در شرایط تحریم های 

ظالمانه فعلی بیشتر هم خواهد شد.
در این راس��تا رهبر انقلاب اس��لامی در تاریخ ۱۰ مهر ۱۳۹7 
اعضای شورای عالی هماهنگی اقتصادی را به اتخاذ تصمیم های 
قاطع و راهگش��ا درباره مس��ائل اصلی و چالش های مهم اقتصاد 
کشور توصیه  مؤکد کردند و گفتند: برای حل برخی مسائل کلیدی 
اقتصاد مانند مشکلات نظام بانکی، نقدینگی، اشتغال، تورم و فرآیند 

بودجه ریزی باید تصمیم های جدی و عملیاتی بگیرید. 
با توجه به اهمیت بسیار زیاد بودجه سالانه کشور برای افزایش 
قوای اقتصادی کشور، مقام معظم رهبری در اوایل سال گذشته 
نیز به س��ران سه قوه دستور می دهند که طی 4 ماه، اصلاحات 
اساسی در نظام بودجه ریزی کشور ایجاد کنند؛ رهبر انقلاب در 
دیدار مس��ؤولان نظام در 24 اردیبهشت سال ۹۸ پس از اینکه 
وابستگی به نفت را عیب بزرگ اقتصاد کشور دانستند، به مطالبه 
اصلاحات س��اختار بودجه در ظرف 4 ماه اول سال ۱۳۹۸ اشاره 
کردند و نسبت به گذشت 2 ماه از زمان در نظر گرفته شده برای 
اصلاحات س��اختاری بودجه تذکر دادند و فرمودند: »اقتصاد ما 
چند بیماری مزمن دارد که اینها را اگر بتوانیم در این برهه حل 
کنیم- این برهه ای که با مسأله  نفت گلاویز هستیم و تحریم و این 
چیزها مطرح است- به نظر من اقتصاد ما جهش پیدا خواهد کرد. 
یکی مسأله  وابستگی به نفت است. عیب بزرگ اقتصاد ما وابستگی 
به نفت است. ما این مایع را از زیر زمین درآورده ایم، بدون هیچ گونه 
ارزش اف��زوده ای این پول نقد را- مثل پول نقد اس��ت- داده ایم 
دلار گرفته ای��م، خرج امور ج��اری و امور زندگی کرده ایم؛ ]این[ 
غلط است... یکی هم مسأله  اصلاحات ساختاری بودجه است که 
اشاره کردند، بنده هم تأکید می کنم؛ قرار بر این شد که در 4 ماه 
اول سال ۹۸، مجلس و دولت با همکاری ]همدیگر[ این مشکل 
ساختاری بودجه را برطرف کنند، حل کنند؛ 2 ماهش گذشته، 
الان 2 ماه بیشتر باقی نیست؛ این یکی از کارهای اساسی و مهمی 

است که باید انجام بگیرد«.
رهبری در 2۸ آبان سال ۹۸ در دیدار جمعی از تولیدکنندگان، 
کارآفرینان و فعالان اقتصادی با انتقاد از عدم اصلاح س��اختاری 
بودجه طی سال ۹۸ فرمودند: »وقتی که ما برای بودجه  دولت- نه 
فقط بودجه های عمرانی و س��ازندگی کشور، حتی برای بودجه  
جاری مان- می خواهیم از پول نفت اس��تفاده کنیم، همین وضع 

پیش می آید، ما آسیب پذیر می شویم، ما این را باید علاج کنیم... 
ما الان در زمینه  بودجه ریزی واقعاً  مشکل داریم. بنده هم، سفارش 
کرده ام، تأکید هم کرده ام، 4 ماه هم از اول سال فرصت دادیم که 

در این 4 ماه، نظام بودجه را اصلاح کنید؛ خب  نشده دیگر!«.
تکی�ه  بودجه به درآمدهای مالیات�ی؛ اولین و مهم ترین علاج  ■

رهایی از پول مفت نفت
نکات مدنظر رهبری برای اصلاحات ساختاری بودجه شامل 
کاهش وابس��تگی بودجه به درآمدهای نفتی از طریق افزایش 
درآمدهای پایدار مالیات��ی، کاهش هزینه های دولت و کمک 
کردن بودجه به بهبود ش��رایط اقتصادی کش��ور می شود و با 
وجود گذشت مدت زیادی از زمان مطالبه رهبری برای رهایی 
از سلطه نفت با استفاده از اصلاح ساختار بودجه کشور ولی باز 
هم می توان اقتصاد بیمار کشور را علاج کرد و رهبری نیز بارها 
درباره راه علاج کاهش وابس��تگی بودجه به درآمدهای نفتی 
به مس��ؤولان تذکر لازم را داده اند که در این راستا می توان به 
بیانات 5 سال پیش رهبر انقلاب در دیدار مردم آذربایجان در 
تاریخ 2۹ بهمن ۱۳۹۳ اش��اره کرد که ایشان فرمودند: »علاج 
چیس��ت؟ علاج این است که یک ملت در درون خود تلاشی 
بکند و کاری بکند که ضربه  دشمن که حتمی است، اثر نگذارد 
یا کم اثر بگذارد؛ علاج این اس��ت«. رهبر انقلاب اس��لامی در 
ادامه با اشاره به اینکه اولین و مهم ترین اقدام درون زایی کشور، 
اتکای کشور به درآمدهای مالیاتی است، می فرمایند: »یکی از 
کارها- که مهم ترین کار همین است- ]این است که [ باید تکیه  
بودجه به تولید داخلی باشد، یعنی به درآمدی که مردم تولید 
می کنند و مالیات می دهند. 2 کلمه می خواهم راجع به مالیات 
عرض کنم: عزیزان من! مالیات یک فریضه است. ما امروز از ضعفا 
مالیات می گیریم- از کارمند مالیات می گیریم، از کارگر مالیات 
می گیریم، از کاس��ب جزء مالیات می گیریم- اما از فلان کلان 
سرمایه دار، فلان درآمددار بی حساب  و کتاب مالیات نمی گیریم؛ 
فرار مالیاتی دارند؛ اینها جرم است؛ فرار مالیاتی جرم است. آن 
که از دادن مالیات به دولت خودداری می کند و مالیاتی که باید 
به دولت بدهد- که آن درآمدی که حاصل شده و در اختیار او 
است، به برکت فضایی است که دولت به وجود آورده است و کاری 
است که دولت دارد می کند، پس باید مالیات را بدهد- نمی دهد، 
در حقیقت کشور را وابسته می کند به پول مفت نفت و وقتی 
کشور به پول نفت وابسته شد، همین مشکلات پیش می آید: 
یک روز تحریم می شود؛ یک روز نفت ارزان می شود؛ یک روز 
شاخ وشانه می کشند؛ کشور به این وضع دچار می شود. مسأله  
مالیات خیلی مهم است... از مردم باید کمک خواسته بشود و 

مردم باید کمک کنند؛ این قلم اول. قلم اول از کارهای مهمی 
که باید انجام بگیرد. این اس��ت که بودجه  کشور، اداره  دولت، 
به وسیله  درآمدهای از درون مردم باشد، یعنی از همین مالیات«.

مالیات اصلی ترین منبع درآمدی کشورهای پیشرو است و بخش 
اعظم مالیات از ثروتمندان تامین می شود اما در ایران اصلی ترین 
منبع درآمد دولت نفت است و درآمدهای مالیاتی هم که به طور 
ناقص وصول می شود، عموماً به مالیات بر درآمد کارمندان، کارگرها 
و مالیات هاي مصرف )مالیات بر ارزش افزوده( محدود شده است. 

جلوگیری از فرار مالیاتی گلوگاه اصلاحات ساختاری ■
جلوگیری از فرار مالیاتی س��رمایه داران کلانی که بی حساب 
 و کتاب به درآمدهای سرش��اری دس��ت پیدا کرده اند، مهم ترین 
بخش از اصلاحات ساختاری بودجه مبتنی بر درآمدهای مالیاتی 
اس��ت که می تواند به پایداری بودجه کمک بس��یار زیادی کند 
و بخ��ش قابل توجهی از کس��ری بودجه را جب��ران کند. برای 
محاسبه میزان فرار مالیاتی افراد ثروتمند و مشاغل پردرآمد در 
کشورهای مختلف از شاخص »تلاش مالیاتی« یا »نسبت مالیات 
به تولید ناخالص داخلی« استفاده می شود. این شاخص در ایران 
طی س��ال های اخیر ح��دود 7 درصد بوده، این در حالی اس��ت 
ک��ه میانگین تلاش مالیاتی در دنیا ح��دود ۱4 درصد و 2 برابر 
 ایران اس��ت. میانگین این ش��اخص در کشورهای اروپایی حدود

۱۹ درصد اس��ت و در کش��ورهای عضو OECD به حدود 25 
درصد می رسد؛ طبق این شاخص حجم درآمدهای مالیاتی ایران 
حداقل نصف مقدار واقعی و ظرفیت بالقوه مالیات در کشور است. 
در نتیجه مهم ترین گزینه برای اصلاح س��اختار بودجه، افزایش 
درآمدهای مالیاتی از طریق مبارزه با فرار مالیاتی ثروتمندان است. 
در حال حاضر میزان درآمد مالیاتی کشور حدود ۱5۰ هزار میلیارد 
تومان است که با جلوگیری از فرار مالیاتی افراد ثروتمند و مشاغل 

پردرآمد حداقل تا 2 برابر قابلیت افزایش دارد.
کاه�ش معافیت های غیرضرور؛ اب�زاری کلیدی برای افزایش  ■

درآمدهای پایدار
علاوه بر میزان فرار مالیاتی س��رمایه داران و مشاغل پردرآمد 
در اقتصاد کشور، منابع درآمدی قابل توجهی نیز به دلیل انحراف 
مالیاتی ناشی از ضعف قانون گذاری در کشور به وجود آمده است 
و طب��ق قانون از مالیات معاف ش��ده اند؛ برای مثال، طبق قانون 
مالیات های مستقیم، فعالیت های فرهنگی و حدود  ۳5 درصد از 
اقتصاد کشور همچون بخش صادرات، مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، 
کشاورزی و... از مالیات معاف هستند که می توان درباره برخی از این 
معافیت ها مثل معافیت فعالیت های فرهنگی پردرآمد و معافیت های 
صادرات محصولات پرس��ود، مبتنی بر یک منطق اقتصادی در 

مجلس شورای اسلامی، بازنگری اساسی کرد.
ایجاد پایه های مالیاتی جدید مبتنی بر دارایی ثروتمندان ■

در شرایط اقتصادی فعلی که فشار اقتصادی بر تولیدکنندگان و 
مردم افزایش یافته است، نباید به هیچ عنوان بار مالیاتی جدیدی 
برای بخش تولید و مردم ایجاد کرد و باید اصلاحات درآمدی بودجه 
در امور مالیاتی بر پایه های مالیاتی چون مالیات بر مجموع درآمد 
ثروتمندان، مالیات بر عایدی س��رمایه، مالیات بر اموال و املاک 
لوکس، مالیات بر احتکار املاک و زمین، مالیات بر س��ود بانکی 

ثروتمندان و... متمرکز شود. 
جلوگی��ری از فرار مالیاتی س��رمایه داران و میلیاردرها، ایجاد 
پایه ه��ای مالیاتی جدید مبتنی بر دارایی و به طور کلی افزایش 
مالیات ستاني از بخش هاي گفته شده علاوه بر افزایش درآمدهای 
پایدار دولت و هدایت نقدینگی به سمت تولید به دلیل بازتوزیع 
ثروت در کشور، منجر به رشد اقتصادی نیز می شود؛ تاجایی که 
آبیجیت بانرجي یکي از برندگان جایزه نوبل اقتصاد در سال 2۰۱۹، 
راز رشد اقتصاد را مالیات ستاني از ثروتمندان و صرف آن براي بقیه 

بخش ها و توانمندسازي فقرا مي داند.
نخستین گام ها برای مبارزه با فرارهای مالیاتی و ایجاد پایه های 
مالیاتی جدید شامل مواردی چون ساماندهی حساب های بانکی )از 
جمله حساب های بی هویت، نیابتی و...(، اتصال تمام حساب های 
بانکی فرد به کدملی، بررسی تراکنش های مالی مشکوک، برقراری 
ارتباط بین جریان مالی و فعالیت های اقتصادی از طریق سامانه های 
برخط بانکی، ایجاد سامانه ها ی اطلاعاتی همچون سامانه ملی املاک 
و... است؛ اجرای اقداماتی چون موارد گفته شده، نیاز به اراده جدی 
دولت، مجلس و قوه قضائیه دارد که با تش��کیل یک اتاق جنگ 

اقتصادی، شبانه روزی برای قوی شدن کشور برنامه ریزی کنند.
جمع بندی ■

تنها راهکار مقابله با تحریم های ظالمانه آمریکا، افزایش قدرت 
اقتصادی کشور است و وابستگی اقتصاد به نفت به عنوان مهم ترین 
ابزار آمریکا برای افزایش فشار اقتصادی یک ضعف اساسی است 
که باید تقویت ش��ود. در این راستا بودجه سالانه کشور می تواند 
محفلی برای رهایی از سلطه نفت بر اقتصاد کشور باشد که می توان 
با اس��تفاده از ابزار صندوق توسعه ملی به مرور سهم درآمدهای 
نفتی در بودجه سالانه را کاهش داد ولی تجربه نشان داده است 
که بدون توجه به منابع درآمدی جایگزین نفت این اقدام شدنی 
نیس��ت که باید علاج شود. در این راستا اولین و مهم ترین علاج 
رهایی از وابستگی به نفت و بی اثر کردن تحریم های نفتی، اصلاح 
س��اختاری بودجه مبتنی بر درآمدهای پایدار مالیاتی است. این 
اصلاحات س��اختاری با جلوگیری از فراره��ای مالیاتی نجومی 
س��رمایه دارها و مش��اغل پردرآمد، ایجاد پایه های مالیاتی جدید 
مبتنی بر ثروت و فعالیت های س��وداگرانه و کاهش معافیت های 

غیرضروری، قابل اجراست.

فدراسیون چطور می خواهد جریمه را  از دوپینگی ها بگیرد؟

بنا: رضایی حقی برای دوپینگ کردن نداشت

درآمدهای پایدار مالیاتی علاج بودجه بیمار نفتی

  ابت�دا درب�اره انتخ�اب آقای احمد س�عادتمند به عنوان 
مدیرعام�ل جدید اس�تقلال صحب�ت کنیم، ش�ما و چند 
پیشکس�وت دیگر جلس�ه ای هم با او برگ�زار کردید؛ این 

انتخاب را چطور می بینید؟
آقای سعادتمند بتازگی به مجموعه استقلال اضافه شده 
است و باید همگی کمک کنیم نام بزرگ باشگاه مان همچون 
گذشته بدرخشد. در جلسه ای که بودیم ایشان نقطه نظرات 
مثبتی داشت. البته به ایشان هم گفتم کار بسیار سختی در 
پیش دارد و با بدهی های زیادی که باشگاه دارد، ریسک کرده 
به اس��تقلال آمده است. آقای سعادتمند طبق گفته خودش 
اختیار تام از وزارت ورزش گرفته اس��ت. متأسفانه پشت هر 
کسی را که به استقلال می آید خالی می کنند و نمی گذارند 
کارش را بخوبی انجام دهد. کسانی هستند که دوست ندارند 
استقلال قوی شکل بگیرد و می خواهند این تیم ضربه بخورد. 
مسبب تمام این مشکلات را هم وزارت ورزش می دانم، چراکه 
ب��ه هر حال آنها وقتی مدیر انتخاب می کنند باید حمایت و 
کمکش هم بکنند. شرایط سختی هم هست، چون بازیکنان 
پول می خواهند. امیدوارم افرادی که استقلال را دوست دارند 

به باشگاه اضافه شوند و به تیم کمک کنند.
  جلساتی که این روزها با پیشکسوتان و هنرمندان برگزار 

می شود، به حل مشکلات حال حاضر تیم کمک می کند؟

اگر بگوییم به حل مشکلات مالی کمک می کند که درست 
نیس��ت چون در حال حاضر عمده ترین مش��کل استقلال، 
مس��ائل مالی است. پیشکسوتان می توانند از نظر فکری به 
مدیران باش��گاه مش��اوره بدهند اما فکر نمی کنم بتوانند از 
نظ��ر مالی تیم را حمایت کنند. جلس��ه با هنرمندان را هم 
نمی دانم چرا برگزار ش��ده اس��ت. هنرمندان باید در حیطه 
کاری خودش��ان فعالیت کنند. حالا ای��رادی هم ندارد که 
آمده اند و به آقای س��عادتمند تبریک گفته اند اما الان باید 
 مش��کلات مالی حل ش��ود تا پنجره نقل وانتقالات استقلال

 بسته نشود.
  فرش�ید اسماعیلی، هافبک اس�تقلال از جلسات برگزار 
شده مدیر باشگاه با پیشکسوتان تیم گله کرده و مصاحبه 
تندی علیه آقای سعادتمند انجام داده است. نظر شما درباره 

صحبت های این بازیکن چیست؟
به نظر من آقای سعادتمند باید تنبیهی برای این بازیکن 
درنظر بگیرد. اگر من بودم او را چند جلس��ه از تمرین منع 
می کردم. ایشان باید در کمیته انضباطی باشگاه توضیحات 
لازم را بدهد و در واقع از پیشکسوتان استقلال عذرخواهی 
کند. این بازیکن باید بداند چه اسطوره هایی در استقلال بازی 
کرده ان��د که هم از نظر اخلاق و هم تکنیک خیلی بالاتر از 
او بوده اند. اس��ماعیلی باید تنها بیاید باشگاه تمرین و بازی 

کند. حتی فرهاد مجیدی هم باید با اسماعیلی صحبت کند 
تا عذرخواهی کند.

  درب�اره لیگ برتر هم صحبت کنیم؛ تعطیلی لیگ به نفع 
استقلالی که روند نزولی پیدا کرده بود، شد.

بله! حرف شما درست است. استقلال چند مصدوم داشت 
و در چند بازی آخرش هم نتیجه مناسبی نگرفته بود. این 
تعطیلی باعث شد هم مصدومان برسند و هم تیم بعد از این 
نتایج نه چندان خوب به یک آرامشی برسد. این تعطیلی به 

نفع استقلال شد.
  همه دلتنگ فوتبال هستند.

واقعاً همین طور اس��ت. ان ش��اءالله بزودی این بیماری از 
بین برود. همه فوتبال دوس��تان دلتنگ هستیم تا دورهمی 

فوتبالی ها باز هم برقرار شود.
  پرسپولیسی ها عجله دارند فدراسیون و سازمان لیگ این 

تیم را قهرمان اعلام کند.
گویا باشگاه پرسپولیس از قوانین اطلاعی ندارد. بازی های 
زیادی باقیمانده است و همه تیم ها دنبال امتیازگیری هستند. 
در چند س��ال اخیر خیلی ها دس��ت به دست هم داده اند تا 

پرسپولیس قهرمان شود. این را همه می دانند.
  افشین پیروانی، سرپرست تیم پرسپولیس روز دوشنبه 
طی مصاحبه ای علیه امیر قلعه نویی و استقلال صحبت کرد؛ 

نظر شما درباره صحبت های پیروانی چیست؟
آقای پیروانی درباره ناصر حجازی که اس��طوره استقلال 
بوده، صحبت کرده است. بهتر است ایشان درباره اسطوره های 
خودشان صحبت کند. چرا او از ناصر حجازی مایه می گذارد؟ 
پیروانی در جایگاهی نیست که بخواهد درباره استقلال حرفی 
بزند. استقلال به قدر کافی جام و قهرمانی دارد، این باشگاه 2 
ستاره دارد و امثال پیروانی ها باید حالا حالاها بدوند تا یک 
ستاره بتوانند به دست آورند. البته جلوی ۱۰۰ هزار هوادار هم 
نتوانستند قهرمان شوند. استقلال هیچ وقت در قهرمانی هایش 
تبانی نش��ده و همیشه در حقش ظلم شده است. استقلال 
هر چه موفقیت و قهرمانی دارد بر حسب تلاش های خودش 
بوده اس��ت. ایش��ان پایش را فراتر از جایگاهش گذاش��ته و 
باید در حد سرپرستی تیم پرسپولیس صحبت کند. ایشان 
 ناراحتند که استقلال پرافتخارترین تیم ایران در باشگاه های

 آسیاست.
  به نظر شما با توجه به شیوع کرونا، لیگ ادامه پیدا کند 

یا تعطیل شود؟
س��لامتی افراد جامعه باید در اولویت باش��د. چون جان 
انسان ها ارزشش بیشتر از فوتبال است. به نظرم پس از آنکه 
اطمینان حاصل شد تمرینات باشگاه ها می تواند برگزار شود، 

با رعایت نکات بهداشتی لیگ ادامه پیدا کند.

محمد نوری در گفت و گو با »وطن امروز« از وضعیت این روزهای استقلال گفت

مقصر 
وزارت ورزش است

چهار شنبه 3 اردیبهشت 1399
وطن امروز     شماره 2908

زهره فلاح زاده: با اینکه این روزها فوتبال تعطیل است ولی کافی است یکی از اعضای باشگاه ها اعم از بازیکن، مربی 
یا سرپرس�ت علیه باش�گاه دیگری مصاحبه کند تا جو آرام ناش�ی از تعطیلی این روزهای فوتبال ناآرام شود. افشین 
پیروانی، سرپرس�ت تیم پرس�پولیس روز دوش�نبه طی مصاحبه ای صحبت هایی علیه  امیر قلعه نویی، سرمربی سابق 
 استقلال و فعلی سپاهان داشت و همچنین مدعی تبانی استقلال در قهرمانی سال 88 شد که با واکنش هایی روبه رو شد.

به همین منظور »وطن امروز« با محمد نوری، پیشکسوت باشگاه استقلال گفت وگو کرده است.

گزارش


